

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen muutokset 1.8.2026 alkaen

Opkalk 18.03.2026
77/02.05.00.00/2026

Valmistelija

vs.varhaiskasvatusjohtaja Kirsti Hyvärinen puhelin 044 4970 116:

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut on sidottu indeksiin varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain (1503/2016) 16§ perusteella. Indeksitarkistukset tehdään kahden vuoden välein. Edellinen indeksitarkistus tehtiin 1.8.2024.

Elokuun 2026 alusta voimaan tulevista indeksitarkistuksista on annettu opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoitus (1028/2025 ja KT, Yleiskirje 8/2025, 26.11.2025). Maksujen perusteena oleva maksuprosentti säilyy ennallaan (10,7 prosenttia). Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulakia ei muuteta muilta osin. Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulaissa (1503/2016) säädetään kunnan järjestämässä päiväkotij- ja perhepäivähoidossa perittävistä maksuista.

Elokuun 2026 alusta varhaiskasvatuksesta perittävä maksu nousee nykyisestä 311 eurosta 335 euroon. Alin perittävä maksu nousee nykyisestä 30 eurosta 32 euroon. Toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 prosenttia nuorimman lapsen maksusta. Seuraavien lasten maksu on 20 prosenttia nuorimman lapsen maksusta.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulaki ei koske yksityisesti järjestettävää varhaiskasvatusta.

Tulorajat ja maksuprosentit

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen tulorajat muuttuvat tarkistuksen vuoksi seuraavasti:

Perheen henkilömäärä	Tuloraja 1.8.2024 euroa/kk	Tuloraja 1.8.2026 euroa/kk	Maksuprosentti
2	4 066	4 369	10,7 %
3	5 245	5 635	10,7 %
4	5 956	6 399	10,7 %
5	6 667	7 163	10,7 %
6	7 376	7 925	10,7 %

Yli kuusihenkisen perheen tulorajaa korotetaan kustakin seuraavasta lapsesta 295 euroa 1.8.2026 lähtien.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut on sidottu opetustoimen hintaindeksiin ja tulorajat ansiotasoindeksiin varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista annetussa laissa tarkemmin säädetyllä tavalla.

Suomen kuntaliiton yleiskirje (8/2025, 26.11.2025) varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista on esityslistan oheismateriaalina.

Esittelijä

sivistys- ja hyvinvointipalveluiden toimialajohtaja Juha Valta

Päätösesitys

Opetus- ja kasvatustalautakunta päättää, että elokuun 2026 alusta varhaiskasvatuksesta perittävä ylin maksu on 335 euroa ja alin perittävä maksu 32 euroa. Toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 prosenttia nuorimman lapsen maksusta. Seuraavien lasten maksu on 20 prosenttia nuorimman lapsen maksusta. Lisäksi yli kuusihenkisen perheen tulorajaa korotetaan kustakin seuraavasta lapsesta 295 euroa 1.8.2026 lähtien.

Päätös